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Szám: 150-14/2009. 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült:  Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2009. augusztus 10-én 
16 óra 30 perckor kezdıdı rendkívüli, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Kislıdi Hivatal tanácsterme (Kislıd, Hısök tere 1.) 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 

 Adonyi Józsefné képviselı 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 

 Kissné Krámli Gabriella képviselı 

 Magvas Antal képviselı  

 Marosi Ödön képviselı 

 Üregi Éva képviselı 

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt: 

 Juhász Ervin képviselı 

 Kléri Gyula képviselı 

 Széplábi Ferenc képviselı   

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 7 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 
A napirendi pontokat négy újabbal ki szeretném egészíteni. El kellene fogadnunk az Új 
Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának módosítását. A másik új 
napirendi pont a közterületek tisztántartásáról szóló rendeletünk módosítása lenne, amit a 
parlagfő elleni közérdekő védekezés elrendelése kapcsán kellene módosítanunk. Módosítani 
kellene a szociális és az iskolai térítési díjakról szóló rendeleteinket is. Az étkeztetés díjait 
kellene megemelnünk az ebédet készítı vállalkozó kérése alapján. Van valakinek más 
módosító javaslata a napirendi pontokkal kapcsolatban? Amennyiben nincs, szavazzunk a 
napirend elfogadásáról! 

Aki a javasolt napirenddel egyetért, kérem, emelje fel a kezét! 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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Napirend: 
 

1.) A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló kiegészített átfogó 
értékelés elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

2.) A bányatelepi ingatlanok szennyvízelhelyezésének megoldása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

3.) A helyi közutak forgalmi szabályairól szóló rendelet módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 
 

4.) Az Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

5.) A közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd hulladékkal 
kapcsolatos közszolgáltatásokról szóló 14/2008. (XII. 17.) rendelet 
módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 
 

6.) A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1/2009. (I. 19.) rendelet 
módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 
 

7.) Az Önkormányzat által fenntartott intézményekben fizetendı térítési díjakról szóló 
2/2009. (I.19.) rendelet módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 
 

8.) Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 

1.Napirendi pont: 

A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló kiegészített átfogó 
értékelés elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Az értékelésbıl kimaradt a Megyei Gyámhivatal ellenırzése során tett észrevételek felsorolása, 
illetve az Önkormányzat arra adott válasza. A Gyámhivatal kérésének megfelelıen az 
értékelést kiegészítettük. 
Kérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása. 
Amennyiben nincs hozzászólás, kérlek titeket, hogy fogadják el a határozati javaslatot. 
Aki elfogadja, kérem kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 42/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az Önkormányzat 2008. 
évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról szóló kiegészített 
átfogó értékelést elfogadja. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. szeptember 4. 

2.Napirendi pont: 

A bányatelepi ingatlanok szennyvízelhelyezésének megoldása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Egyre sőrőbben jelentkeznek a Hivatalba a Bányatelep lakói, mert a szennyvizük elvezetésére 
szolgáló közös szennyvíztároló ürítésének költségéhez egyes családok nem járulnak hozzá. 
Amíg nem létesült az érintett lakásokkal szemben a Kalandpark, addig azon a területen folyt el 
a lakások szennyvize, ha nem ürítették ki idıben a tárolót, de most már arra nem tud lefolyni, 
és visszabugyog a legmélyebben található lakások vizes helyiségeiben. Egyszer már az 
Önkormányzat megelılegezte nekik a szippantás költségét, és részletekben visszafizették 
részünkre, de ez a pénzügyes kolléga nı részére nagy plussz munkát jelentett, amit nem tudunk 
rendszeresen felvállalni. Megoldást jelenthetne az elıterjesztésben szereplı rendelet 
elfogadása, amely az egész településen rendezné a szippantás, valamint a szennyvízhálózatra 
történı rákötés problémáját. Meggyızıdésem, hogy sokan szivárogtatják el a földbe a 
szennyvizüket, hiszen ez az olcsóbb megoldás, de ezzel súlyosan fenyegetik a Torna patak, 
illetve a település ásott kútjai vizének minıségét. A rendelet alapján, aki nem kötött még rá a 
szennyvízhálózatra, és az adott évben a általa fogyasztott víz mennyiségének 80%-ánál 
kevesebb vizet szippantott ki, annak a szennyvízgyőjtı berendezése nem megfelelı, és a 
csatornahálózatra történı rákötésre kötelezhetı.  

Marosi Ödön képviselı: 
A másik gond az szerintem, hogy sokan úgy kötöttek rá a csatornára, hogy azt nem jelentették 
be, és így nem is fizetnek csatornadíjat. 

Somogyi Anna polgármester: 
Ez is igaz. Áttételesen erre a problémára is megoldást nyújthatna ez a rendelet. 

Adonyi Józsefné képviselı: 
Pedig nem kellene nekik olyan magas összeget fizetniük, fıleg ha azt is beleszámítjuk, hogy ık 
a vízért nem fizetnek. 

Somogyi Anna polgármester: 
Úgy számoltuk, hogy olyan 8-10 ezer forint körül van egy családnak a szennyvízköltsége a 
jelenlegi rendszer mellett! 

Marosi Ödön képviselı: 
Egy normál családi házban is 10 ezer forint körüli vízszámlák vannak. Semmivel nem fizetnek 
többet annál, mint amennyit a faluban élık fizetnek. 
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dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Egy-két család kivételévek ki is fizetnék. Azon folyik a vita, hogy mi legyen az elszámolás 
alapja, egyszerően csak a lakások száma, vagy személyre szabottan kelljen fizetni. Jelenleg az 
a rendszer van, hogy a családban élık száma szerint fizetik a díjat, de ebbıl már számos 
problémát generáltak maguknak, például mi legyen, ha a gyerek egész héten kollégiumban van, 
vagy ha valakihez szinte minden hétvégén vendégek, rokonok érkeznek. Mondtam nekik, hogy 
teljesen igazságos rendszert nem lehet csinálni. Pontosabban lehetett volna. Volt arról szó. 
hogy minden lakásba vízórát szerelnek fel, és a fogyasztott vízzel arányosan fizetik a 
szennyvíz elszállításának díját, de ebbıl a verzióból sem lett végül semmi. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Ki viszi el tılük a szennyvizet? 

Somogyi Anna polgármester: 
Eredetileg a Somlaival szállítottak, de most találtak egy veszprémi vállalkozót, aki valamivel 
olcsóbban viszi el nekik. Sokszor már csak akkor vitetik el, amikor már tároló területét 
elárasztja a szennyvíz, illetve visszajön a lakásokba, és aztán csodálkoznak, ha napokon belül 
újra megtelik. Javasoltam, nekik azt is, hogy csináljanak maguknak az udvarukba saját tárolót, 
ahogy máshol is csinálnak, ahol nincs kiépített szennyvíz. Ez a megoldás sem tetszett nekik. 
Igazság szerint, csak egy vagy két család van, akik nem akarnak rendszeresen fizetni, a 
többieket viszont ez zavarja, hogy ha ık tízezreket befizetnek a szennyvíz elszállítására, akkor 
azt mást is tegye meg, és ne legyenek potyautasok a rendszerben. Lényegében ez a megoldás 
maradt, hogy központilag rendezzük a kérdést. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Nagyon sokszor voltak már bent a Hivatalban a bányatelepi lakosok ezzel a kérdéssel 
kapcsolatban. Sok mindent megpróbáltunk. Bíztunk benne, hogy egymás közt meg tudják 
oldani ezt a kérdést, de sajnos nem sikerült. Amennyiben elfogadják ezt a rendeletet, úgy a 
közösen használt tárolók ürítésének díjat, a használó háztartások egyenlı arányban lesznek 
kötelesek fizetni. Ez a legkönnyebben kivitelezhetı, és ellenırizhetı megoldás, de ha esetleg 
máshogyan szeretnék, kérem jelezzék azt. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Jó lesz így szerintem. Központi szinten nem lehet minden apró körülményre tekintettel, 
személyre szabottan rendezni a felosztási arányt. 

Somogyi Anna polgármester: 
Egyetértetek akkor a szennyvízszállítás fentiek szerinti szabályozásával? Kiválasztunk egy 
vállalkozót, aki a szennyvizet az egész településrıl elszállíthatja. Számlát ad, és igazolja, hogy 
a szennyvíz elszállítása megtörtént. Számon tudjuk így tartani az elhasznált víz, és az 
elszállított szennyvíz mennyiségét. Elsı lépésben a szennyvíz elszállításával megbízandó 
vállalkozó személyét kellene kiválasztani, amire elıterjesztésben szereplı határozati javaslat 
elfogadása után pályázatot írunk ki. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A rendelet-tervezetet egyenlıre csak tájékoztató jelleggel csatoltam az elıterjesztéshez. Annak 
elfogadására a vállalkozó kiválasztását követıen kerül majd sor. 

Somogyi Anna polgármester: 
Önkormányzati szinten csak ilyen módon tudjuk a szennyvízhálózat kiépítéséig megoldani a 
bányatelepi lakások szennyvízelszállításával kapcsolatban felmerült problémát. 
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Amennyiben senkinek nincsen több hozzászólása, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy a Kislıd község területén történı szippantott szennyvíz elszállításával 
kapcsolatos feladatok ellátására pályázatot írjunk ki, kérem emelje fel a kezét! 
 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 43/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
szippantott szennyvíz elszállításával kapcsolatos feladatok ellátására 
pályázatot ír ki. 

A Képviselı-testület felhatalmazza a Polgármestert a pályázati kiírás 
elkészítésére és megjelentetésére. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: folyamatos 

 

3.Napirendi pont: 

A helyi közutak forgalmi szabályairól szóló rendelet módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 

Somogyi Anna polgármester: 
Áprilisi ülésünkön döntöttünk a Bajcsy-Zsilinszky utcai fekvırendırök elhelyezésérıl. E 
döntésünknek megfelelıen módosítani, pontosabban kiegészíteni kell a helyi közutak 
forgalmi szabályairól szóló 5/2008. (VI.1.) rendeletünket. 

Adonyi Józsefné képviselı: 
A fölsıt általában kikerülik az autósuk, teljesen ki van már járva mellette a fő. 

Marosi Ödön képviselı: 
Lehet, hogy kikerülik, de akkor is lassítaniuk kell, úgyhogy a célját végül is eléri a 
fekvırendır. Sok embertıl halottam, hogy több helyre is tehetnénk ilyet a faluba. 

Somogyi Anna polgármester: 
Ide mindenképpen kellett tennünk, az nem is volt kérdés. Véleményem szerint is még vannak 
veszélyes utak a faluba, egyes utcákat jó lenne valamelyest lelassítani. Jövıre vegyük elı újra a 
témát, az ide évi költségvetést már így is túlterheltük nem tervezett kiadásokkal. 

A rendelet módosításával kapcsolatban van valakinek kérdése, hozzászólása? 

Amennyiben nincsen, úgy szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy a 33/2009. (IV.29.) számú határozatunk alapján megépített 
sebességcsökkentı útküszöb elhelyezése okán a helyi közutak forgalmi szabályairól szóló 
rendeletünket az elıterjesztéshez csatolt rendelet-tervezetben foglaltaknak megfelelıen 
módosítsuk, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 
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 Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 
9/2009. (VIII.11.) rendelete 

a helyi közutak forgalmi szabályairól szóló 5/2008. (VI.1.) rendelet módosításáról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 

 

4.Napirendi pont: 

Az Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
A Kistérségi Társulás ismét módosította Társulási Megállapodását. A módosításra ezúttal az új 
tevékenységként vállalt helyi közútfenntartási feladatok felvétele, valamint a Nyirád, Halimba, 
Szıc önkormányzatok Képviselı-testületei által megszervezett gyógytestnevelés  pedagógiai 
szakszolgálat felvétele miatt volt szükség. 
Van valakinek kérdése a Társulási Megállapodás módosításával kapcsolatban? 

Amennyiben senkinek nincsen, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy fogadjuk el az Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítását, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 44/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja az Új Atlantisz 
Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodás – a Társulási Tanács 
18/2009. (V.21.) TT. számú határozatával elfogadott - módosítását az 
elıterjesztés 1. számú mellékletében foglaltaknak megfelelıen. 

A Képviselı-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy az Új Atlantisz 
Többcélú Kistérségi Társulás többször módosított Társulási Megállapodását 
aláírja. 

A képviselı-testület utasítja a Polgármestert, hogy e határozatot az Új Atlantisz 
Többcélú Kistérségi Társulás Elnökének küldje meg. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

5. Napirendi pont: 

A közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltatásokról szóló 14/2008. (XII. 17.) rendelet módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 

Somogyi Anna polgármester: 
E napirendi pontban foglaltak elıadására felkérem a Körjegyzı Urat! 
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dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A parlagfő elleni védekezéssel foglalkozó jogszabályok ebben az évben is módosultak. 
Elvették jegyzıi hatáskörbıl a növényvédelmi bírság kiszabásának jogát, és a növényvédelmi 
eljárás lefolytatását és közérdekő védekezés elrendelésének lehetıségét hagyták meg a jegyzık 
kezében. A közérdekő védekezés elvégzésére megbízható egy gazdálkodó szervet, illetve azt 
az Önkormányzat is elvégezheti. Amennyiben az Önkormányzat látja el a közérdekő 
védekezést a település területén, úgy arról valamilyen formában rendelkezni kell. Tekintettel 
arra, hogy a közterületek tisztántartásáról szóló rendeletben az ingatlanok tulajdonosai, illetve 
használói számára elı van írva az ingatlan karbantartásának kötelezettsége, e feladat nem 
teljesítése következményeként ebben a rendeletben rendelkezhetnénk a közérdekő védekezés 
önkormányzat általi ellátásáról, illetve annak díjáról is. 

Marosi Ödön képviselı: 
Ez a közérdekő védekezés annyit tesz, hogy mi vágjuk le a parlagfüvet helyette, ı pedig 
kifizeti? 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Lényegében igen. Határozatba foglalva megírom, hogy a használatában lévı föld fertızött 
voltára tekintettel elrendelem a közérdekő védekezést a földhasználó költségére. Ezt a 
költséget határozná meg lényegében a rendelet kiegészítése, ami a normál főnyírási díj 200 %-
ában lenne meghatározva, ha egyetértetek vele. 

Somogyi Anna polgármester: 
Nagyon nagy visszhangja van a parlagfő elleni védekezés fontosságának, aki mindezek 
ellenére nem vágja le a földjén a parlagfüvet, az evidens, hogy többet fizessen egy átlagos 
főnyírás díjánál.  

Magvas Antal képviselı: 
Ettıl függetlenül még bírságot is kaphat. 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Igen kaphat, de annak kiszabása már a Mezıgazdasági Szakigazgatási Hivatal hatáskörébe 
tartozik. 

Somogyi Anna polgármester: 
Egyetértetek azzal, hogy elfogadjuk a közterületek tisztántartásáról és a szilárd hulladékkal 
kapcsolatos közszolgáltatásról szóló rendeletünk kiegészítését a Körjegyzı Úr által 
elmondottak szerint? 

Aki egyetért, kérem kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
 Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

10/2009. (VIII.11.) rendelete 
a közterületek tisztántartásáról és a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 

közszolgáltatásokról szóló 14/2008. (XII.17.) rendelet módosításáról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
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6. Napirendi pont: 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1/2009. (I. 19.) rendelet 
módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A szociális étkezés intézményi díjának megváltoztatására az ÁFA július 1-ével történı 
emelkedése miatt van szükség, ugyanis ezt az emelést a vállalkozó nem képes magára vállalni, 
és kérte a térítési díj ennek megfelelı emelését. Augusztus 1-tıl szerette volna kérni a 
vállalkozó a módosítást, de visszamenıleges hatállyal nem tudjuk módosítani a rendelet, így 
csak a holnapi naptól, a rendelet hatályba lépése napjától lehet emelt díjjal szolgáltatni az 
ebédet. 

Somogyi Anna polgármester: 
Várható volt, hogy így fog történni, nem csak itt az élet egyéb területein is a vállalkozók 
áthárítják a lakosságra, illetve a fogyasztókra az adóemeléssel járó többletkiadásukat. Ez egy 
22 Ft-os emelést jelent az étkezési térítési díjaknál, amit teljes egészében a rászorulóknak kell 
kifizetni, hiszen az állami támogatás fix összegő. 

Magvas Antal képviselı: 
Végül is átvezetjük a törvényi változásokat. ÁFA emelés után természetes, hogy az ÁFA 
köteles termékek ára emelkedik.  

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A rendeletben fel van külön tüntetve a nyersanyagnorma, valamint a rezsi összege, és ezek 
ÁFA-ja, külön sorokban. Itt kell majd az ÁFA sorát, és a végösszeget módosítani. Nem is 
lenne összhangban a törvénnyel, ha egész évben 20 %-os ÁFA-val fizetnék az emberek az 
ebédet. 

Somogyi Anna polgármester: 
Van még valakinek javaslata, véleménye a napirendi ponttal kapcsolatban? Ha nincsen, akkor 
szavazásra bocsátom a kérdést. 

Egyetértetek azzal, hogy emeljük fel a szociális étkeztetésért fizetendı térítési díjakat az ÁFA 
emelésnek megfelelı összeggel? 

Aki javaslatommal egyetért, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
 Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

11/2009. (VIII.11.) rendelete 
a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 1/2009. (I.19.) rendelet 

módosításáról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
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7. Napirendi pont: 

Az Önkormányzat által fenntartott intézményekben fizetendı térítési díjakról szóló 
2/2009. (I.19.) rendelet módosítása. 
Elıadó: dr. Szivák Péter körjegyzı 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Ugyancsak az ÁFA emelés következtében kívánja módosítani a vállalkozó az iskolai és óvodai 
étkezés térítési díjait. Itt benne is van a rendeletben, hogy csak év elején lehet módosítani az 
összegeken, de véleményem szerint az ÁFA változás átvezetése nem tartozik ebbe a körbe. 

Somogyi Anna polgármester: 
Az iskolából megkerestek engem, hogy szeretnék kerekíteni az emelt összegeket a térítési díjak 
könnyebb számolása, és összessége érdekében, de a rendeletünk erre nem ad lehetıséget, ezért 
elutasítottam a kérésüket. Egyébként ugyan az a helyzet a szociális étkezésnél. Van valakinek 
hozzá főzni valója a témához? 

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Egyetértetek azzal, hogy emeljük fel az Önkormányzat által fenntartott intézményekben 
fizetendı térítési díjakat az ÁFA emelésnek megfelelı összeggel? 

Aki javaslatommal egyetért, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

 
 Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 

12/2009. (VIII.11.) rendelete 
az Önkormányzat által fenntartott intézményekben fizetendı térítési díjakról szóló 

2/2009. (I.19.) rendelet módosításáról 

(a rendelet szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
 

7. Napirendi pont: 

Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Ahogyan gondolom ti is tapasztaltátok a kalandpark átadása óta jelentısen megnıtt a település 
autóforgalma. A Kislıd és Városlıd közötti jó állapotban lévı üzemi úton a Kalandparkból 
Veszprém felé irányuló forgalmat el lehet vezetni. A probléma ott van, hogy sokan nem tudják 
még azt sem, hogy az az út létezik, azt meg pláne nem, hogy hová vezet. Kértem egy 
árajánlatot kettı darab útjelzı tábla elkészítésére. A két tábla összesen 96.000 Ft-ba kerülne. 
Ez az összeg eléggé magasnak tőnik, de sajnos ennyi az ára. Tudjátok ez az a zöld alapon fehér 
betővel írt tábla, ami sötétben fényvisszaverı funkcióval is rendelkezik. 

Marosi Ödön képviselı: 
Valóban jól megkérik az árát, de szerintem a megnövekedett átmenı forgalom csökkenése 
érdekében megéri kitenni ezeket a táblákat. 
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Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Rakjuk ki szerintem is ıket. Hétvégén nagyon nagy autósforgalom szokott itt lenni a park 
megnyitása óta. Ha tudunk, akkor mindenképpen tegyünk valamit ez ellen! 

Somogyi Anna polgármester: 
Van valakinek hozzászólása a közúti jelzıtábla elhelyezésével kapcsolatban idáig 
elmondottakhoz? 

Amennyiben senkinek nincsen, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy a településen áthaladó autós forgalom csökkentése érdekében, 
szerezzünk be, és helyezzünk ki kettı darab közúti jelzıtáblát, ami a bauxitos útra tereli a 
kalandparkból kijövı Veszprém felé tartó autósokat, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 45/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
Bakonyi Kalandpark megnyitása óta megnövekedett személygépkocsi 
forgalom egy részének 050/1. hrsz.-ú ún. bauxitos útra irányítása érdekében 
kettı darab közúti jelzıtáblát vásárol a RESPOKT TEAM KFT.-tıl (cím: 8400 
Ajka, Sport u. 11., adószám: 14375019-2-19) bruttó 96.000 Ft-os (azaz 
kilencvenhat-ezer forint)  vételáron a közutak üzemeletetése szakfeladat 
terhére. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. szeptember 15. 

Somogyi Anna polgármester: 
Megkeresett tegnap a Rupa László, hogy szívesen átvinne Kiskıdrıl 6 gyermekeket a 
Városlıdön hátrányos helyzető gyermekek számára szervezett táborba. Annyit kér az 
Önkormányzattól, hogy a gyermekek étkezésének költségét fedezze, és támogassa 30.000 Ft-
tal a tábor megszervezését. Mi a véleményetek? 

Marosi Ödön képviselı: 
Az a fejenkénti 5.000 Ft, az nem sok. Az tényleg csak az ételhez szükséges alapanyagok 
beszerzését fedezi, és a táborozás egyéb elemeit ezen felül ingyen kapnák a gyerekek. 

Somogyi Anna polgármester: 
Szerintem sem, fıleg akkor, ha figyelembe vesszük, hogy a táborral kapcsolatos egyéb 
költségeket, úgy mint a utazási költséget, állatkert belépıt, szállást, mind a Városlıdi Cigány 
Kisebbségi Önkormányzat fedezi. Már csak egyedül azt tartom egy kicsit aggályosnak, hogy 
ide a rossz magatartású, és rosszul tanuló gyerekek mennének. Jobban szeretem a jó 
magaviselető gyerekeket támogatni, de ezt a tábort most nem nekik szervezik. Az igaz, hogy a 
hátrányos helyzet nem mindig párosul rossz magaviselettel, de nálunk most pont így jön ki. 
 
Van valakinek kérdése a gyermekek táboroztatásával kapcsolatban? 
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Amennyiben senkinek nincsen, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy támogassuk 6 fı kislıdi gyermek táborozását, és járuljunk a tábor 
lebonyolításához hozzá 30.000 Ft-tal, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 46/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 6 fı 
kislıdi gyermek táborozásának támogatása képen 30.000 Ft (azaz harminc-ezer 
forint) összeggel hozzájárul a Városlıdi Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
által szervezett hátrányos helyzető gyermekek táborának lebonyolításához. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2009. szeptember 4. 

Somogyi Anna polgármester: 
Többször megkeresett már minket az Ajkai Rendırkapitányság, hogy készítsünk 
bőnmegelızési koncepciót. A Péter felvette velük a kapcsolatot, és elkészített az Önkormányzat 
bőnmegelızési és közbiztonsági koncepciójának tervezetét. Vannak olyan pályázatok, amelyek 
elbírálásánál elınyt jelent, ha van az Önkormányzatnak ilyen koncepciója, úgyhogy nem csak 
egy pipa a kötelezı dokumentumok sorában, hanem esetlegesen anyagi elınyünk is származhat 
ennek elfogadásából.  

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A koncepció nagy részét a Rendırség által küldött koncepció keret alkotja, ezt töltöttük fel a 
kollégák segítségével tartalommal, kiemelve a helyi viszonyokat, és rávilágítva az itteni 
problémákra. 

Magvas Antal képviselı: 
Mire konkrétan? 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Például a külterületen élık nehéz helyzetére, az ottani viszonyokra és problémákra. Ezen kívül 
tartalmazza a falu szerkezeti és szociális jellemzıinek leírását, valamint az Önkormányzat altal 
nyújtott szociális ellátási formák rövid ismertetését is a koncepció. 

Somogyi Anna polgármester: 
Van valakinek kérdése a Koncepcióval elfogadásával kapcsolatban? 

Amennyiben senkinek nincsen, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy az elıterjesztésben foglaltak szerint fogadjuk el az Önkormányzat 
Bőnmegelızési és Közbiztonsági Koncepcióját, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 47/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 
elfogadja az Önkormányzat jelen határozat mellékletét képezı Bőnmegelızési 
és Közbiztonsági Koncepcióját. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

Somogyi Anna polgármester: 
Újra beszélnünk kell a borsodpusztai U-alak kiürítésérıl. Az ajkai Építési Osztály munkatársa 
felkeresett, hogy az épület életveszélyes, és azonnal intézkedjünk annak lebontásáról. A 
probléma az, hogy két család még mindig bent lakik az épületben. Úgy tudom, hogy az ajkai 
Családok Átmeneti Otthonában mindkét család elhelyezésére lenne most lehetıség. Ez az 
otthon nem ingyenes, felnıtteknek havi 8.000 Ft, gyermekeknek havi 4.000 Ft díjat kell 
befizetniük, amiért teljes ellátást kapnak. Most már tényleg nem tudjuk tovább halogatni a 
kiköltöztetésüket, akár támogathatjuk is anyagilag a kiköltözésüket, csak legyen végre üres az 
a ház. 

Marosi Ödön képviselı: 
Nagyon régi problémája ez már az Önkormányzatnak, és a Hivatalnak. Ha ezen múlik, inkább 
fizessük ki a költözésük költségét, vagy esetleg az elsı havi díjukat is az Otthonba. Ennél 
olcsóbban sehol sem találnak szállást, nagy szerencse nekik és nekünk is, hogy épp akadt két 
szabad hely is. 

Somogyi Anna polgármester: 
Annyit még tudni kell, hogy ez a lehetıség egy évig áll rendelkezésre, ennyi idı alatt meg kell 
oldaniuk a lakhatásukat. 

Üregi Éva képviselı: 
Most mindenképen menniük kell valahová. Egyetértek az Ödönnel abban, hogy anyagilag 
járuljunk hozzá a kiköltözésükhöz, és bontassuk le végre azt a romos épületet. 

Somogyi Anna polgármester: 
Akkor megállapodhatunk velük abban, hogy amennyiben hajlandóak elhagyni a mostani 
lakásukat kifizetjük a költözés költségét, valamint az elsı havi Átmeneti Otthonba befizetendı 
díjat? 
Aki egyetért a javaslatommal, kérem emelje fel a kezét! 

A Képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta. 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 48/2009. (VIII. 10.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
tulajdonában lévı 0212/6. hrsz.-ú ingatlanon álló Kislıd borsodpusztai U-
alakú, életveszélyessé váló épület veszélytelenítése, és az életveszély elhárítása 
érdekében kifizeti a jelenleg bent lakó két család elköltözésének és egy havi 
lakhatásának költségét 66.750 Ft (azaz hatvanhatezer-hétszázötven forint) 
összegben a szociális keret terhére. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 
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Somogyi Anna polgármester: 
Megköszönöm az ülésen való megjelenésüket, az ülést bezárom. (17.45.) 

Kislıd, 2009. augusztus 25. 

 

 

 

 

 

 

    Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


